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Obec Bouzov

Bouzov 2, 783 25 Bouzov
tel.č.: 585 346 207 | e-mail: podatelna@obec-bouzov.cz

Z Á P I S
7. zasedání Zastupitelstva obce Bouzov

konané dne 27. 9. 2023 v Obřadní síni OÚ Bouzov od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Přítomno: 11
Omluveni: 4
Neomluveni: 0
Předsedající: Mgr. Bc. Dušan Tejkal
Zapisovatel*: Petra Knápková
Ověřovatelé zápisu: Ing. Hana Kolavíková, Ing. Petr Putík

*Předsedající v souladu s jednacím řádem Obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení

Schůzi zastupitelstva zahájil a po celou dobu řídil starosta obce Mgr. Bc. Dušan Tejkal. Přivítal přítomné členy
zastupitelstva. Podle prezenční listiny je přítomna nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva obce a to je
schopno se usnášet dle § 92 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích (obecních zřízení). Bylo přistoupeno k volbě
zapisovatelky a ověřovatelů zápisu, kdy byli navrženi paní Ing. Hana Kolavíková a pan Ing. Petr Putík. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje a) zapisovatelku paní Petru Knápkovou

b) ověřovatele zápisu paní Ing. Hanu Kolavíkovou a pana Ing. Petra Putíka

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1a/7Z/2023 bylo schváleno.

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal "Program dnešního jednání jste obdrželi na pozvánce. Má někdo nějaký návrh
na doplnění programu? Pokud nikdo, přejděme tedy k hlasování."

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje program 7. zasedání zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1b/7Z/2023 bylo schváleno.

2. Kontrola usnesení

Starosta obce Mgr. Bc. Dušan Tejkal přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce. 
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Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

3. Zpráva o činnosti rady

Slovo převzal místostarosta obce pan Ing. Foltýn "První zasedání rady proběhlo 12.7.2023, kdy bylo
projednáno rozpočtové opatření č. 3, schválila podporu ze Státního fondu životního prostředí - půjčku
35 mil. Kč, smlouvu o zřízení věcného břemene služebnosti mezi obcí a ČEZ, schválila příspěvek pro konání
kulturních akcí pro Myslivecký spolek Kozov ve výši 13.000,-Kč, schválila přijetí dotace Olomouckého kraje
na výstavbu ČOV 2.130.000,-Kč a na vodovod 2.280.000,-Kč. Dále se rada sešla 26.7.2023, kde schválila
výsledek výběrového řízení na vybudování zastávek a chodníků v obci Bouzov, místní části Hvozdečko, kdy
během října by mělo být vše hotovo. Pak se rada sešla 9.8.2023, kde schvaluje předběžnou kalkulaci
archeologického výzkumu souvisejícího s výstavbou ČOV, schválila příkazní smlouvu s GHC region
na fotovoltaiku, kterou by bylo možné zabudovat na budoucí ČOV, schválila dohodu o náhradě škody
na pozemcích v Kovářově z důvodu dostavby vodovodní sítě, schválila rozpočtové opatření č. 4. Dále se rada
sešla 30.8.2023, kdy schválila dohodu o provedení archeologického výzkumu s NPÚ - středisko Olomouc,
schválila nabídku na provedení projektových prací a inženýrskou činnost pro dodatečné povolení stavby
Olešnice, tam se jedná víceméně o legalizace všech těch přístřešků, s tím, že se požádala ještě správa silnic,
protože část stavby zastřešení před obchodem je na pozemku správy silnic, takže se s nimi řeší převod části
tohoto pozemku včetně parkoviště, které pokračuje dál za fotbalovým hřištěm, bylo schváleno osvobození
od poplatku za svoz odpadů pro paní ***, která je umístěna v domově na Července, schválila žádost o byt
na DPS pro pana ***, finanční dar ve výši 2.000,-Kč pro Bouzovskou vrchovinu na pořádání akce "Javoříčský
véšlap a véjezd" a rozpočtové opatření č. 5."

Pan Bc. Macek " Ten archeologický průzkum se týká čeho?"

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Všeho, celé stavby ČOV, musíme mít dozor."

 

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

4. Obecní majetek

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal předal slovo předsedovi pozemkové komise Ing. Petru Beštovi, který seznámil
zastupitele s projednávanými pozemky. 

Pan Ing. Bešta "Jak jste již viděli na úřední desce, máme k projednání tři body. První bod se týká odkoupení
pozemku v Podolí, kdy žadatelem je paní ***, která bych chtěla odkoupit pás pozemku před svým domem,
předzahrádku. V tuto chvíli se  tam řeší ČOV a pozemková komise navrhuje, tohle odložit s tím, že v budoucnu
by to možné bylo s věcným břemenem a v tuto chvíli bychom to nezamítli, ale počkali. "

Paní Ing. Kolavíková " Takže všeobecně všechny předzahrádky, kde se nyní řeší kanalizace, se budou řešit až to
bude hotové."

Pan Ing. Bešta " V podstatě ano. A bylo by to s věcným břemenem."

Pan Ing. Chmelina " Byli bychom sami proti sobě, kdyby jsme to teď prodali a pak se tam zřizovalo věcné
břemeno, tak budeme platit."
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov odkládá projednání prodeje pozemku parc. č. 77/1 v k.ú. Podolí u Bouzova.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2a/7Z/2023 bylo schváleno.

Pan Ing. Bešta " Druhá věc je žádost pana *** o pozemek pro umístění včelstva. Jedná se o pozemek parc.
č. 348/8 v k.ú. Bouzov, dále navrhoval ještě další alternativy. Pozemková komise po diskuzi nedoporučuje
odprodávat, protože se to dá řešit jinak, na vhodnějším pozemku třeba na základě pronájmu. Mimo jiné
pozemky kolem jsou v nabídce realitky a prodávají se za cenu 320Kč/m2. "

Pan Bc. Macek " Já bych určitě taky nedoporučoval, ta příroda není nafukovací a asi 200 m odtud má
včely místní včelař. Včely se ovlivňují, toho pána neznám, nás jako včelaře nekontaktoval. Nevím o koho
jde, může být dobrý včelař, ale když mu odejdou včely, odejdou i ***. Když už tak pronájem, kdy ten lze
vypovědět a takového člověka nějakým způsobem odsunout."

Starosta Mgc. Bc. Tejkal "Za mě také ne a kdyby něco, tak to řešit i s vámi, pokud už tam někdo včely má. Bylo
by dobré panu *** odpovědět, že prodej nelze a že v okolí už je místní včelař a pokud by měl zájem o pronájem
nějakého pozemku k včelařství, tak rovněž kontaktovat místní spolek včelařů a zjistit, zda v jeho okolí někdo
včely nemá. "

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje prodej pozemku parc. č. 348/8 v k.ú. Bouzov panu ***.

Výsledek hlasování:
Pro: 0 / Proti: 11 (Aigl, Bešta, Chmelina, Foltýn, Fryšák, Haicová, Knápek, Kolavíková, Macek, Putík,
Tejkal) / Zdrželo se: 0

Návrh usnesení nebyl přijat.

Pan Ing. Bešta " Máme tady opakovanou žádost, tento záměr jsme již před dvěma roky schválili, ale jelikož je to
dlouhá doba, je třeba souhlas zopakovat. V tehdejší době pan *** žádal o prodej části pozemku, kdy byl i na
základě usnesení vytvořen geometrický plán, kdy mi mu část pozemku prodáme a pan *** nám zas odprodá
část pozemku výhodnou pro Bouzovské lesy. V rámci tohoto úkonu se nabízí další možnosti, kdy byli
osloveni manželé ***, dále manželé ***. Závěr je takový, že je hotový geometrický plán, v této chvíli máme
souhlas ze stavebního úřadu v Litovli s dělením. Možná může být problém, ale nemusí, protože se tady dělí
komunikace a odděluje se zahrada, aby tedy s tímto neměl stavební úřad problém. V tuto chvíli bychom
schválili tu část pro pana ***, která se nemění a odkup části pozemku. Dále by se odhlasoval odkup
od *** za cenu 55,-Kč/m2.  

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje prodej pozemku parc. č. 57/10 o výměře 306 m2 v k.ú. Kadeřín dle
geometrického plánu č. 97-395/2023 panu *** za celkovou cenu 5.000,-Kč.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2b/7Z/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje odkup části pozemku parc. č. 84/21 o výměře 341 m2 v k.ú. Kadeřín
od pana *** za celkovou cenu 5.000,-Kč.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2c/7Z/2023 bylo schváleno.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje odkup části pozemku parc. č. 89/5 o výměře 137 m2 v k.ú. Kadeřín
od manželů *** za cenu 55,-Kč/m2.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2d/7Z/2023 bylo schváleno.

5. Financování společného projektu obcí DSO Region Moravská cesta "Předcházení vzniku
komunálního odpadu v obcích DSO Region Moravská cesta"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal poděkoval předsedovi pozemkové komise Ing. Beštovi a přistoupil k dalšímu
bodu jednání.

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Projekt se jmenuje předcházení vzniku komunálního odpadu v obcích DSO Region
Moravská cesta, tento projekt jsme už řešili, kdy jsme odsouhlasili postupné kroky, když jsme se do tohoto
projektu přihlašovali. Jedná se o  nákup vratných umyvatelných kelímků včetně myčky a nějakých beden.
V rámci tohoto svazku byli již učiněny nějaké kroky, výběrové řízení na firmu. Celkem by se měla schválit čtyři
usnesení.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje poskytnutí dotace na základě žádosti DSO Region Moravská cesta,
z.s. ve výši 22.107,52 Kč. Účelem dotace je zajištění finanční spoluúčasti obce na realizace projektu
Předcházení vzniku komunálního odpadu v obcích DSO Region Moravská cesta.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3a/7Z/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 22.107,52 Kč
s DSO Region Moravská cesta, z.s. a pověřuje starostu podpisem této smlouvy.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3b/7Z/2023 bylo schváleno.

Paní Ing. Kolavíková " Ta návratnost je za jak dlouho. Hned jak dostanou dotaci?"

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Ano, jakmile dostanou dotaci, budou částky vyúčtovávat zpátky. Po dobu
udržitelnosti bude vše umístěno tady, bude to sice v majetku DSO, ale budeme mít k dispozici 2000
kelímků, myčku, která je přenosná a budeme mít  k tomu úložné boxy, takže pokud bude mít jakýkoliv spolek
zájem půjčit si tyto kelímky, tak si je vypůjčí a v rámci svých akcí je bude dávat zálohově za nějakou
částku, může se stát, že kelímek někdo nevrátí, nechá si ho na památku. To bude zahrnuto v záloze jako
takové. Odpadnou starosti s kupováním kelímků na akce, s odvážením odpadků."

Pan Ing. Chmelina " Budou potištěné logem Bouzova nebo něco?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " Budou potištěny logem DSO. My jsme chtěli, aby si tam každá obec dala své
logo, ale každá obec chce jiný počet kelímků a když se budou pak doobjednávat, bude problém s dotiskem."

Paní Ing. Kolavíková "Když si to budou třeba chtít půjčit hasiči na Olešnicích, tak aby se třeba nemuselo
převážet celé to mycí zařízení, dá se to umývat i v tom, co je na klasické skleněné krygle?"

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " To si myslím, že se dá použít, ale tam jde o to, že jde o rychlomyčku a slouží
k dezinfekci kelímků."
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Paní Ing. Kolavíková "Takže to předcházení vzniku odpadu v obcích je jen projekt na kelímky. Žádné větší plány
nemají do budoucna."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " To co bude, bude. Je to rok stará záležitost. Ono když se má domluvit dvacet
obcí, tak je to složitější." 

 

Diskuze:

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci žadateli DSO Region
Moravská cesta, z.s. a to ve výši 125.275,96 Kč. Účelem je zajištění finančních prostředků na realizaci
projektu Předcházení vzniku komunálního odpadu v obcích DSO Region Moravská cesta.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3c/7Z/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje Smlouvu o poskytnutí návratné finanční výpomoci k profinancování
dotačního projektu č. CZ.05.01.05/04/22_024/0000875 ve výši 125.275,96 Kč a pověřuje starostu podpisem
této smlouvy.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3d/7Z/2023 bylo schváleno.

6. Diskuze

Pan Bc. Macek " Je něco nového s odpady Olomouckého kraje?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " Sešli jsme se teď na semináři, kdy k tomu bylo řečeno něco málo, je tam zase
nějaká změna. Olomoucký kraj stavět spalovnu bude. Chtějí zapojit i Zábřeh. Situace se zase změnila, kdy
Litovel od toho dala ruce pryč, teď otočili, takže i ti, co mají technické služby, do toho jdou také. "

Pan Bc. Macek " To celkově zajišťuje, zaštiťuje kraj?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal "Ano kraj a ta společnost odpady Olomouckého kraje."

Paní Ing. Kolavíková "Tam bylo členy asi 60 nebo 70%, tenkrát, zvedlo se to nějak?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " Někdo byl členem, někdo byl akcionářem. Všichni vyčkávají, mírně se to
zvedlo. Každý to řeší a vyčkávají. Samozřejmě pak ty akcie, jak říkali, budou navyšovat. Odpad je pořád
komunita, která se bude obchodovat a oni mají strach z toho, že Olomoucký kraj nebude stíhat to svážet. Třeba
v Příkazích, tam to jede úplně jinak, mají to na váhu, žetony - čtecí kódy."

Paní Ing. Kolavíková "Tak to mají myslím i Loštice. V zastupitelstvu schválili, že zastupitelé mají možnost
kontrolovat, co je v popelnicích a při více porušení se těmto konkrétním občanům nebudou odpady svážet."

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Pokud bude něco bližšího, tak vám to samozřejmě rozešlu, abyste byli v obraze."

Paní Ing. Kolavíková "Oni stejně stojí nejvíc o ty velké města, protože pro spalovnu je lepší větší město."

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Ano, ale teď už zjistili, že kdyby brali jenom komunální odpad, tak z toho tolik už
nevytřídíš, protože lidi se teď už docela naučili třídit. "

Pan Ing. Chmelina "A bude to spalovna."
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Starosta Mgr. Bc. Tejkal "Má to být spalovna."

Pan Ing. Chmelina " To znamená, že musíme třídit. Protože oni potřebují to, co bude hořet, tzn. plasty. Takže
se budou s největší pravděpodobností vykupovat jen PET láhve."

Paní Ing. Kolavíková " Jak to vypadá s knihovnou, s paní ***?"

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Paní *** oficiálně ještě neskončila. S knihovnou to vypadá takto, přes léto jsme
tady měli holky, které se nám staraly o muzeum a knihovnu, brigádně, takže jsme řekli, že do konce roku s tím
nic dělat nebudeme. V knihovně je teď opět brigádník a řeší i muzeum. Je tam na pár hodin týdně, koncepci
knihovny chceme řešit komplexně i s informačním centrem i s muzeem. Protože lidi chodili, byl zájem, dokonce
bylo sezení se seniory, kdy se tam šli podívat a žasli, co všechno tam máme za bohatství."

Paní Ing. Kolavíková "Takže by byl člověk a pendloval mezi knihovnou, muzeem."

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Ono se to dá, když někdo řekne, chtěl bych do muzea, zavře se na 10 minut
knihovna, udělá se prohlídka."

Paní Ing. Kolavíková "Není škoda knihovnu řešit až někdy po novém roce, když teď začala škola."

Starosta Mgr. Bc. Tejkal " Ale knihovna funguje, a to pondělí a středa."

Pan Knápek "Já jsem se chtěl zeptat, jak se zmínil Ing. Bešta o prodeji pozemků u hřbitova. To se týká i plochy,
jak se stává auty, když je pouť?"

Starosta Mgr. Bc. Tejkal "Ano, to ale není naše."

Pan Knápek "Právě proto se ptám, jestli je to na prodej. A nebylo by to pro obec výhodnější to odkoupit? Když
je pohřeb, když je pouť je to plné."

Pan Ing. Bešta "Kolem hřbitova je řekněme hektar pozemku. Jestli do budoucna to neřešit na těchto
pozemcích, pokud by se tam dalo dostat."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal "Co se týká ČOV, tak jedou podle plánu. Teď se dělá hlavní trasa na Bouzově, co
se týká Jeřmaně, ta by měla být hotová až po les, silnici. Spoj Bouzov - Podolí je hotový."

Paní Ing. Kolavíková " Od Bouzova na Jeřmaň plánuje se nějaká uzavírka cesty?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " Uzavírka tam bude, ale nebude to uzavřené celé. Bude to průjezdné
s omezením." 

Paní Ing. Kolavíková " Ještě bych měla jeden dotaz. Kolují tady různé fámy, parkování na hradech, jak to tedy
bylo? Jednali s obcí, protože i obec tam má nějaký pozemek, který je v nájmu Klopinu. A poprvé to
neměli hasiči."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal "Jednali na obci s tím, že tady bude festival, umístění festivalu řešili s Klopinou,
co se týká parkování..."

Paní Ing. Kolavíková "ještě, že ti skáču do řeči, ale Klopina má s námi smlouvu na zemědělskou činnost a pokud
tam chce dělat kulturní akci, mi ji to musíme povolit, ne?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal "Jede to tady několik let, netuším jak je to nastavené. Co se týká samotného
parkování, na tento termín si vymysleli dvě parkovací plochy s tím, že jednu parkovací plochu tu původní
zmenšili a druhá plocha byla na Podolí přes Hraničky. Tím, že byla menší plocha, menší výdělek, hasičům se to
nelíbilo. Svolal se okrsek a domluvili se na podmínkách, pokud bychom parkovali. Nakonec došlo k tomu, že
chtěli mít plochu osvětlenou, nějaké gumy atd., takže další náklady, starosti a chtěli zachovat kyvadlovou
dopravu, tak hasiči se rozhodli, že parkovat nebudou. Nebyl to nějaký výmysl hasičů, byla to kombinace všeho,
ty podmínky, které v ten moment určovali, pro hasiče byly nepřekonatelné. A co se týká ostatního, zaplatili
náklady spojené s dodávkou vody, veškeré záležitosti spojené s uzavírkou cesty, odvezli si odpadky a zaplatili
obci z akce."
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Paní Ing. Kolavíková " Odpadky, vodu řešili každý rok, akorát, co si pamatuji z historie, tak se říkalo, že
z těchto akcí nic nemáme, akorát zůstane na Bouzově nepořádek. A řešilo se, že jako obec nebudeme
podporovat spolky, že spolky si vydělají touto akcí, která je pro ně výdělečná. A do této doby to nějak
fungovalo."

Pan Malínek " Okrsek měl k tomu ten přístup, že vzhledem k těm podmínkám, které oni opravdu nastavili a
vzhledem k tomu, co se dalo očekávat, tak jsme řekli, že do toho nepůjdeme, protože to bylo příliš velké riziko.
Vzhledem k tomu jaké bylo počasí, tak se ty naše předpoklady naplnily a naplnily se ještě dřív než začalo
pršet.  Oni to dělali úplně bez znalostí místního prostředí, bez toho jak funguje ta doprava na těch hradech, kdy
ti hasiči za těch 10 let to už znali. Takže se stalo, že v kulminovanou dobu, kdy najíždělo nejvíc aut, tak auta
stály až u Podolí. Třeba, když se s nimi bude jednat příště, říct, že tohle se jim fakt nepovedlo."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal " Já myslím, že oni to vědí a nějaká recenze bude. Tohle byla asi nějaká jejich
zkouška, kdy si mysleli, že jsou schopni zvládnout pět šest tisíc, ale tady těch lidí bylo mnohem víc. Nakonec 
jak říkali, že nechtějí, aby se parkovalo v tom svahu, tak tam auta stejně stála, protože neměli vytyčená
parkovací místa."

 

 

 

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

7. Závěr

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal poděkoval za účast a ukončil dnešní jednání.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatelé: Ing. Hana Kolavíková   ............................................................
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